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1. Öppning av mötet
Ordförande öppnade mötet och hälsade alla välkomna.

2. Godkännande av dagordning
Dagordningen godkändes.

3. Föregående protokoll
Protokollet gicks igenom, godkändes och lades till handlingarna.

4. Rapporter
4.1 Rapport från Ordförande

Hur mår vår organisation – hinner vi med alla de bollar vi kastat upp?
Organisationsöversynen, BAS V3, BAS kommittén, Båtlivs framtid, samarbete med
systerorganisationerna etc.
Viktigt att vi inte missar något och att vi inte tar på oss för mycket – vi behöver vara
försiktiga med vår tid.



4.2 Ekonomi
Skattmästaren rapporterade att det inte är några större förändringar sedan
föregående månad.

4.3 Rapport från kommittéerna
4.3.1 Miljökommittén

Rapport från Båtmiljörådet och Östersjöseminariet – Caroline rapporterade;
Hållbar framtid på en bred nivå. Seglande Transportfartyg var en idé som kom
upp.
Båtmiljöråd i september – myndigheten har tagit över uppgifter vilket skapar
förvirring vem som är ansvarig för vad.
Båtmiljökonferensen i Gbg nästa vecka. Transportmyndigheten,
Kemikalieinspektionen, ett antal länsstyrelser och Havs och vatten myndigheten
deltar. Ca 80 personer anmälda.

4.3.2 Redaktionskommittén Båtliv
Bosse rapporterade 19-20/10 blir det ett planeringsmöte i Gbg för
redaktionskommittén plus Christer E, Cecilia O och Erika L.
140.000 ex. skickas ut i varje nummer. Önskan finns om att minska till 130.000 och
ha resterande 10.000 digitalt. Två nummer med 68 sidor resterande med 76 sidor
är planerat.
Cecilia rapporterade kring budgeten 2024 för tidningen Båtliv. Läget för
annonsförsäljningen är tufft.
Budgeten diskuterades och det konstaterades att det är många parametrar som
påverkar resultatet både vad gäller kostnader och upplägg

4.3.3 Sjösäkerhetskommittén
Rapport från Sjösäkerhetsrådet – Omkomna i båtlivet verkar öka detta år. Till sista
augusti var det 17 omkomna och Hans berättade att det har bekräftas att två
personer omkommit under september i Kalixområdet i samband med fiske. 
Transportstyrelsens har för avsikt att begära av politiken att få utreda om
införande av båtregister, obligatoriskt förarintyg, obligatorisk flytvästanvändande
och ansvarsförsäkring kan minska antalet omkomna.

4.3.4 Barn o Ungdomskommittén
Ola rapporterade kring mötet igår.
Diskussion i grupper vid UR blir viktigt för att vi ska få reda på vad Båtförbunden
önskar sig när det gäller Barn och Ungdomsverksamhet.

4.3.5 BAS kommittén
Status BAS V3 – jobbar med att få ut en ny release. Ca 250.000 i kostnad. Vilket
innebär att man håller budget.
Supportloggen: 66 ärenden – löst 49 varav enbart två gällde att det är fel på BAS.
Mycket positivt.
Utbildning sker varannan onsdag – ca 30 st. som deltar per gång.



4.3.6 Juridiska Kommittén
Christer E rapporterade kring inkomna fall med bland annat en Båtklubb som fått
klagomål om belysning.
Christer E flaggade för att kostnaderna kan öka om fler fall kommer in.

4.4 Rapport från Kansliet
4.4.1 Rapport från Helcommöte i Palanga

Peter rapporterade kring mötet som var välbesökt med många föredrag.

4.4.2 Inskickade organisationsbidrag och projektansökningar till Svenskt Friluftsliv och
Havs och Vattenmyndigheten
Peter rapporterade om de olika bidrag som sökts.
Vi har sökt 2.5 miljoner i organisationsbidrag för 2024.
Tre projekt tillsammans bland annat med övriga organisationer
”Håll Öarna Rena” projekt tillsammans med Skärgårdsstiftelsen och SXK
”Allemansrätten under ytan” nytt spännande projekt från oss.
”Vattenburet Friluftsliv För Alla” 2-årigt projekt tillsammans med Västkustens BF
om prova-på dagar.

4.4.3 Status Support o Utbildning BAS
Preliminärt möte med supportorganisationen i början av december

4.4.4 SBU-Akademin
Patrik L tar över ansvaret och arbetar nära utbildningskommittén.

5. Från föregående möten bordlagda ärenden
Inga bordlagda ärenden fanns att behandla.

6. Ärenden för behandling

6.1 Unionsrådet 2023 18-19/11
6.1.1 Fastställande av programpunkter och föredragande

Information om Pangeo ska in på agendan för UR
Inger HW önskar en punkt där det finns möjlighet för förbunden att rapportera



6.2 Deltagande i Båtmässor 2024
Diskussion kring deltagande eller inte.
Flera argument både för och emot kom upp. Ska vi delta med monter eller inte?
Beslut togs satt vi ska delta i bägge båtmässorna på ett eller annat sätt 2024
Mässgruppen fick i uppdrag att tillsammans med Erika att komma med förslag

6.3 Pangeo
Frågan om deltagande i Pangeos lotteri diskuterades.
Arbetsutskottets ställningstagande är att vi inte ska delta. Se bilaga 1.
Beslut togs att inte gå vidare
Anders Jansson och Hans Johansson reserverade sig i beslutet deltagande. Se bilaga 2.
Christer får i uppdrag att meddela Pangeo beslutet om att SBU tackar nej till
deltagande i lotteriet. Dessutom fick Christer i uppdrag att meddela ordförandena i
Båtförbunden och att presentera beslutet på kommande UR.

6.4 Organisationsgruppens internat
Hans rapporterade kring mötet
Ref gruppmöte kommer att bli den 23: oktober.
Båtklubbarna är enligt organisationsgruppen den viktiga gruppen att stötta
Ref gruppen får utskickat ett frågeformulär med frågor kring vilka frågor som är
viktiga för organisationen att arbeta med i framtiden.
Svaren på frågorna kommer att gås igenom under kommande UR

6.5 Båtpolitiskt program – överlämning från arbetsgruppen
Arbetsgruppen lämnade förslaget till sina styrelser för gemensamma diskussioner på
styrelsenivå inom Båtliv Sverige för att prioritera vilka frågor att arbeta för
gemensamt under 2024.

6.6 TS Workshop 7 dec – Strategi för ett hållbart båtliv
Båtmiljörådet och Sjösäkerhetsrådet har kallat till en workshop. Frågor av arten
miljöfrågor och sjösäkerhetsfrågor kommer att behandlas.
Vem ska delta från SBU:s håll?
Vilka ställningstaganden ska vi framföra?
Peter får i uppdrag att tillskriva myndigheterna och meddela att vi vill delta med
representanter både från Miljökommittén och Sjösäkerhetskommittén.

6.7 NFB
Möte den 23 nov anmälan till årsmöte.
Christer E och Peter K deltar som representanter från SBU med Christer som
röstberättigad.
Hans Ö utsågs till ledamot och Susanne N till suppleant från SBU.



7. Nästa möte
2023-11-17 Skåvsjöholm i samband med UR

8. Mötets avslutande
Ordförande avslutade mötet och tackade alla för deltagandet.

Beslut:
Information om Pangeo ska in på agendan för UR
Inger HW önskar en punkt där det finns möjlighet för förbunden att rapportera.

Beslut togs satt vi ska delta i bägge båtmässorna på ett eller annat sätt 2024
Mässgruppen fick i uppdrag att tillsammans med Erika att komma med förslag

Beslut togs att inte gå vidare med Pangeo
Anders Jansson och Hans Johansson reserverade sig i beslutet deltagande. Se bilaga 2.
Christer får i uppdrag att meddela Pangeo beslutet om att SBU tackar nej till
deltagande i lotteriet. Dessutom fick Christer i uppdrag att meddela ordförandena i
Båtförbunden och att presentera beslutet på kommande UR.

TS Workshop 7 dec - Peter får i uppdrag att tillskriva myndigheterna och meddela att
vi vill delta med representanter både från Miljökommittén och
Sjösäkerhetskommittén.

NFB- Årsmöte - Christer E och Peter K deltar som representanter från SBU med
Christer som röstberättigad.
Hans Ö utsågs till ledamot och Susanne N till suppleant från SBU.

_______________________ _______________________
Christer Eriksson Ulf Grape
Ordförande Sekreterare



Bilaga 1

 Arbetsutskottets (AU) uppfattning i frågan om Pangeo

AU har efter noggrant övervägande kommit fram till att vi anser att det finns
för många oklarheter och osäkerheter i projektet för att det ska kännas rätt att
gå vidare. 
Vi upplever att det finns ganska stora tveksamheter ibland båtförbunden och i
Unionsstyrelsen.
Från ordförandekonferensen fick vi viss information om vad Båtförbunden (BF)
tyckte. Ungefär hälften av antalet BF tyckte det lät positivt och hälften ville
inte ha ett lotteri. Flera av BF sa dock att deras positiva inställning villkorades
av hur avtalet ser ut samt att flera BF sa att deras styrelse ännu inte behandlat
ärendet. Därutöver vet vi inte vad 4 BF tycker överhuvudtaget.

 
Här följer några av de argument vi har för att föreslå styrelsen att säga nej till
ett samarbete med Pangeo i lotterifrågan:
 

· Vi ser en viss risk med att vi kopplas ihop med spel
· Vi ser vissa risker gällande vårt varumärke och trovärdighet
· Vi ser att detta kan ta för mycket tid och fokus på vårt vanliga jobb och

uppdrag
· Våra skyldigheter och ansvar betr. ekonomi- och bankhanteringen

med dess administration är svåra att värdera omfattningen av
(personal och kostnader).

· Vi skall ha en ansvarsförsäkring för vinster där vi inte känner premiens
omfattning.

· Enligt förslagets upplägg skall 40% av spelomsättningen alltid gå till
spelvinster, sedan skall driftbolaget ha täckning för sina samtliga
kostnader, därefter skall ev. överskott gå till oss som förmånstagare.
Avkastningen till oss är därmed osäker och vi har ingen garanti om
överskott till oss.

· Vår styrelses juridiska ansvar är inte klarlagt. Måste i vart fall försäkras
(om det går).



· Pangeo vill själv bestämma över hur de kan använda marknadsföring
av de ev. projekt vi genomför med spelöverskottspengar liksom vårt
varumärke. Endast om vi har saklig grund kan sådan information
nekas eller villkoras. 

· GDPR ger inte Pangeo möjlighet att använda någon del i våra
BAS-register. Köpa reklamplats i Båtliv eller vårt nyhetsbrev går
naturligtvis bra.

· Några oklara punkter finns i avtalsförslaget enligt juridiska kommitténs
genomgång tex. skadeståndsansvar gentemot SBU och vad gäller om
SBU skulle få en annan motpart än Pangeo m.fl.

· Vid tvist skall svensk lag tillämpas, inte skiljedomsförfarande som
Pangeo föreslår.

· Förslag om särskild styrgrupp med långtgående befogenheter föreslås
i avtalet. Våra ledamöter är alltid underställda US- och BR-beslut.

· Vi ser att det kan ta för lång tid och för mycket jobb innan avkastning
· Vi ser att avkastningen är osäker
· Vi ser att spelmarknaden för närvarande är osäker
· Vi ser att det kan innebära risker med att gå igång med projekt som

finansieras av intäkterna från lotteriet om plötsligt intäkterna stryps
eller försvinner.

Vi är en ideell medlemsbaserad organisation som styrs av medlemmarnas
beslut och finansieras via medlemsavgifter. Det innebär att vi har ansvar för
att inte utsätta organisationen eller dess ekonomi för risker. 
Alla ovanstående argument innebär, enligt arbetsutskottet, tillsammans en
alltför stor osäkerhet med att gå vidare. 
Till detta kommer att vi är mitt uppe i organisationsöversynsprojektet där
allt fokus behöver koncentreras till det arbetet.

Detta är Arbetsutskottets mening. Beslut i frågan tas av Unionsstyrelsen. 

/ Arbetsutskottet



Bilaga 2

Härmed reserverar Jag/vi oss mot beslutet i styrelsen för Svenska Båtunionen (SBU) att
inte gå vidare med Pangeolotteriet.

Att finansiera allmännyttig ideell verksamhet genom lotterier är vedertaget i Sverige. Över
100 stora folkrörelseorganisationer åtnjuter stora lotteriöverskott som är- och har under många
år varit- avgörande för dess utveckling och möjlighet att bedriva en bra verksamhet.
Tillsammans med medlemsavgifter och bidrag är lotteriintäkter den största intäktskällan för
folkrörelser i landet.
En del av den svenska lotterilagstiftningen är direkt stiftad i detta syfte och Spelinspektionen
har som statlig myndighet att vara en garant för att lagstiftningen inte missbrukas utan att
lotteriöverskottet till licenshavaren utgör en väsentlig del av lotteriomsättningen.
Erbjudandet som SBU erhållit av Pangeo är unikt, all risk i projektet ligger på Pangeo och
därtill är förväntningarna på vad vi ska bidra med väldigt lågt ställda.
Min/Vår uppfattning är att beslutsunderlaget och diskussionerna med Pangeo i stort sett gett
tillfredställande svar på alla de argument som AU:t anför i beslutsunderlaget till styrelsen.
Många av arbetsutskottets punkter är relaterar till ett avtal som aldrig diskuterats med Pangeo
och än mindre förhandlats.
Jag/vi reserverar oss för att fritt kunna agera ifall Pangeo- eller andra möjligheter till
finansiering av SBU:s verksamhet genom ett lotteri kommer att aktualiseras framöver.


